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Jan Křovák 29. května 2023

Vláda nařídila ministrům, ať škrtají dotace. U těch
„zelených“ si musí být extrémně pevní v kramflecích

echo24.cz/a/H39Tg/zpravy-ekonomika-dotacni-system-obnovitelne-zdroje-vlada-stanjura

DOTAČNÍ BYZNYS

Ministr financí Zbyněk Stanjura (ODS). Foto: Ministerstvo financí
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Vláda v rámci konsolidačního balíčku nařídila ministrům uspořit
desítky miliard korun na dotacích. O jaké konkrétní tituly ale má jít,
mají členové vlády rozhodnout sami. Ministerstvo financí pro Echo24
sdělilo, že bližší rozpad škrtaných dotací nebude v nejbližší době
zveřejňovat. Největší objem peněz by se zřejmě měl škrtnout
u dotací na obnovitelné zdroje energie (OZE). Podle předsedy
Národní rozpočtové rady Mojmíra Hampla si právě v dotacích
na OZE musí vláda být extrémně jistá v kramflecích, jinak může
ohrozit kredibilitu celého balíčku.
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„Potvrzujeme, že bližší rozpad škrtaných dotačních titulů v tuto chvíli
nebudeme zveřejňovat, neboť úkolem všech ministrů je nyní připravit
pro účely chystaného státního rozpočtu na rok 2024 konkrétní
parametry úspor v dotacích své rozpočtové kapitoly. Každý člen
vlády přitom zná celkový požadovaný objem úspor v dotacích,
kterých má jeho rozpočtová kapitola v rámci konsolidačního
balíčku pro následující dva roky dosáhnout,“ uvedl pro Echo24
mluvčí MF Tomáš Weiss.

„Konkrétní řešení dané úspory záleží individuálně na každé
rozpočtové kapitole, které mají buď možnost úplného zrušení
či snížení alokace některého národního dotačního titulu, nebo
snížení spolufinancování ze státního rozpočtu u evropských dotací
a přenesení vyšší části spolufinancování na příjemce dotací,“ uvedl
pro Echo24. Podobně se pro Echo24 vyjádřilo ministerstvo školství,
které v současné době mapuje, které dotace by mohly být omezeny
či úplně škrtnuty.

Úředně potvrzeno. Jídlo nám zdražili agrobaroni v čele s Babišem

Lenka Zlámalová

KOMENTÁŘ

O konkrétních úsporách v oblasti dotací financovaných ze státního
rozpočtu informovalo pro Echo24 například ministerstvo práce
a sociálních věcí. „Touto cestou podporujeme především sociální
služby. K úsporám v této oblasti ale určitě nedojde na úkor přímé
péče. Zaměříme se tedy především na další dotační tituly. Je totiž
třeba připomenout, že výdaje MPSV jsou ve většině případů
mandatorní. V případě národních dotací chceme v příštím roce
uspořit asi 300 milionů korun v rámci dotací týkajících se materiálně
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technické základny sociálních služeb,“ uvedl pro Echo24 mluvčí
MPSV Jakub Augusta s tím, že resort počítá také s asi miliardovou
úsporou v případě podpory v nezaměstnanosti. „Na základě
konsolidačního balíčku zpracováváme i úpravu platů ústavních
činitelů, soudců a státních zástupců,“ dodal mluvčí.

Ministři dali sami sebe všanc

Ministerstvo zemědělství pro Echo24 uvedlo, že zrušen bude
v příštím roce dotační program Podpora zpracování zemědělských
produktů a zvyšování konkurenceschopnosti českého
potravinářského průmyslu. „Škrty se týkají národních neinvestičních
dotací, zejména pro velké podniky. Dotace nemají sloužit
pro zvyšování zisku velkých podniků, proto jsou úspory
zejména u těchto dotací. Podpora pro oblast zemědělství bude
nadále směřovat zejména do investic, které zajistí rozvoj
a modernizaci našeho zemědělství. Na vládě jsme se dohodli, že
dokud nebude sestaven rozpočet na rok 2024, tak nebudeme
zveřejňovat detaily za jednotlivé rezorty,“ uvedl pro Echo24 ministr
Zdeněk Nekula.

Největší škrty by podle Národní rozpočtové rady měly přijít
v dotacích na OZE. „Náš odhad se potvrdil. Vláda komunikovala ústy
ministra Stanjury, že je připravena to udělat tak, že se tyto dotace
nebudou platit vůbec. Tedy ne že je to přenos na konečné
spotřebitele elektrické energie, ale že se nebudou platit vůbec a to
i s rizikem soudů či arbitráží,“ připomněl Hampl.

To moje zlo má v sobě nevinnost, říká malíř hororů Vytiska

Jiří Peňás , 28. května 2023

ROZHOVOR S JANEM VYTISKOU
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„To znamená, že si vláda musí být jistá v kramflecích, že to udělat
jde. Pokud ne, tak by nezbývalo, než hledat v jiném typu dotací
ve stejném resortu a nebo uvažovat o zpětném přenosu
na koncového uživatele, u čehož ale věříme, že to nenastane,
protože by to mělo dopady na kredibilitu toho balíčku, ale i na ceny
elektrické energie. My jsme preventivní těleso, takže jsme na to
preventivně upozornili,“ dodal Hampl.

Škrty v dotacích jsou podle Hampla závazkem ministrů vůči své
vlastní vládě. „Já bych upřímně také raději znal větší detaily, ale
přijde mi na tom zajímavý jeden moment, který se moc
nezdůrazňuje. Největší výdajový škrt jsou právě ty dotace. Pro mě je
povzbudivý fakt, že jde o krok, který vláda udělá svým exekutivním
rozhodnutím bez toho, aby k tomu byla potřeba změna zákonů,“ míní
Hampl.

Porada Echa: Ženám se vnucuje, že jsou oběti. První lekce pro Petra
Pavla. A proč je dobrý Václav Smil

Echo24 , 25. května 2023

PODCAST PORADA ECHA

„Jde tedy o slib nejen veřejnosti, ale sobě navzájem uvnitř toho
vládního týmu. Dali všanc sami sebe v tom smyslu, že v rámci svého
týmu řeknete, že něco uděláte a pak když nejsou výsledky, tak to má
úplně jinou váhu. Nemůžete se vymlouvat na to, že vám něco shodili
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v parlamentu. Já doufám, že to tak opravdu je, protože neznáme
detaily a nevíme, zda u některých dotací nebude třeba měnit
legislativu, to by pak bylo výrazně komplikovanější,“ dodal Hampl.

dotace vláda Zbyněk Stanjura
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